
 

 

     R O M Â N I A 
    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
   Nr.23030 din 17.10.2022 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 29 septembrie 2022, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din 
data de 29 septembrie 2022 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ, Piaţa Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-
Năsăud, începând cu orele 1430. Prin Dispoziţia Preşedintelui Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.195 din 22.09.2022 a fost convocat Consiliul 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în şedinţă ordinară la data de 29 septembrie 2022, 
orele 1430. Consilierii judeţeni au fost convocaţi în scris, prin invitaţie 
transmisă prin e-mail și telefonic. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat la sediul 
instituţiei şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro. și în mass-media locală. 

 

* 
 

La ședință este prezent domnul președinte Emil Radu Moldovan - 
Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud. De asemenea, sunt prezenți 
următorii consilieri județeni: doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, 
domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal 
Attila, domnul Bertel Doru, doamna Calo Viorica, domnul Cârlig Cristian-
Costel, doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul Coman Samuel-Leon, doamna 
Darabont Emiliana-Cristina, domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-
Elena, domnul Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai Mihael-Simion, domnul 
Galeș Florin-Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-
Grigore, domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul Marica Marius-Macedon, 
domnul Pop George, domnul Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, 
domnul Rus Romulus-Virgil, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Sbîrciu Călin, 
domnul Scuturici Gheorghe, doamna Sigmirean Doina-Maria și doamna 
Ulecan Maria.  

* 
Lipsesc de la ședință următorii consilieri județeni: domnul Dedean-

Bortăș Ioan, domnul Pintea Vasile-Lucian și domnul Moldovan Florin-Cristian.  
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 

al județului. 
 
* 

http://www.portalbn.ro/
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De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: doamna Elena Butta - 
Director executiv, domnul Cioarba Teofil-Iulian - director executiv, domnul 
Ceclan-Oprea Ciprian – director executiv, doamna Farcaș-Rotariu Cristina- 
Annamaria, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, doamna Ceuca 
Adriana-Gabriela - șef birou, doamna Palade Ionela-Crina – consilier superior, 
doamna Nicoară Maria - consilier superior, domnul Spân George-Marian - 
consilier principal, doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier cabinet 
președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: domnul Lazany Gabriel 
- Manager al Spitalului Județean de Urgență Bistrița și doamna Elena Alboi 
Șandru - Director general adjunct economic – Direcția Generală de Asistență 
Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud.   

  
* 

(Ora 1430) 
Emil Radu Moldovan - președinte - 
Sărut-mâinile! Bună ziua, stimați colegi! Vă mulțumesc pentru prezență.  
Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 27 plus 

președintele, fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna 
desfășurare a ședinței consiliului județean. 

Cu permisiunea dumneavoastră o să vă supun atenției proiectul ordinii 
de zi: 

1.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 31.08.2022 
 

2.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 13.09.2022 
 

3.  Proiect de hotărâre nr.X/20976 din 19.09.2022 privind 
actualizarea indicatorilor tehnicoeconomici aferenţi obiectivului 
„Reabilitarea şi Restaurarea Castelului din localitatea Posmuş, 
judeţul Bistriţa-Năsăud", aprobaţi prin Hotărârea Consiliului 
Judeţean BistriţaNăsăud nr.69/2016 
Iniţiator: Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 
 

4.  Proiect de hotărâre nr.X/20978 din 19.09.2022 privind 
actualizarea valorii totale a proiectului „Reabilitarea şi Restaurarea 
Castelului din localitatea Posmuş, judeţul Bistriţa-Năsăud", cod 
SMIS 116578, finanțat prin Programul Operațional Regional 2014-
2020, Axa prioritară 5 Îmbunătăţirea mediului urban şi conservarea, 
protecţia şi valorificarea durabilă a patrimoniului cultural, 
Prioritatea de Investiţii 5.1 Conservarea, protejarea, promovarea şi 
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dezvoltarea patrimoniului natural şi cultural, Apel de proiecte 
nr.POR/2016/5/5.1/1 
Iniţiator: Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 
 

5. Proiect de hotărâre nr.VIII/20991 din 19.09.2022 pentru 
actualizarea Documentației tehnice prevăzută în Anexa nr.1 la 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.87/2022 privind 
finanțarea proiectului „Reforma Învățămîntului din Moldova”, 
subproiectul „Lucrări civile la Liceul Teoretic „Vasile Coroban” 
(Etapa III) din orașul Glodeni”, Consiliul Raional Glodeni, Republica 
Moldova 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

6. Proiect de hotărâre nr.VIII/20869 din 16.09.2022 privind 
aprobarea dării în folosinţă gratuită Colegiului Medicilor 
Stomatologi din România - Colegiul Județean Bistrița-Năsăud, a 
unor spații proprietate privată a județului Bistrița-Năsăud, situate în 
incinta imobilului „Dispensar Stomatologic” din municipiul Bistrița, 
str.Gării nr.9-11 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

  7. Proiect de hotărâre nr.VIII/20891 din 16.09.2022 privind 
trecerea din domeniul public în domeniul privat al județului Bistrița-
Năsăud a unor imobile-construcții, situate în municipiul Bistrița, 
str.Alba Iulia nr.7 și str.Ghinzii nr.26, în vederea scoaterii din 
funcțiune, casării și valorificării 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

8. Proiect de hotărâre nr.VIII/21131 din 21.09.2022 privind a 
cincea rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului 
Bistriţa-Năsăud pe anul 2022 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

9.  Diverse 
* 

 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Dacă sunt intervenții la proiectul ordinii de zi, vă rog? Nu sunt. 

Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 28 de voturi „pentru”, proiectul ordinii de zi a fost aprobat.  
Vă mulțumesc! 

* 
 
 



 

4 

 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
1.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 31.08.2022 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați, stimați colegi. 
Cu 28 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat.  
Mulțumesc! 

* 

 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
2.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 13.09.2022 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați, stimați colegi. 
Cu 28 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat.  
Mulțumesc! 

* 

 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
3.  Proiect de hotărâre nr.X/20976 din 19.09.2022 privind 

actualizarea indicatorilor tehnicoeconomici aferenţi obiectivului 
„Reabilitarea şi Restaurarea Castelului din localitatea Posmuş, 
judeţul Bistriţa-Năsăud", aprobaţi prin Hotărârea Consiliului 
Judeţean BistriţaNăsăud nr.69/2016 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să 

votați. 
Cu 28 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc!  

* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
4. Proiect de hotărâre nr.X/20978 din 19.09.2022 privind 

actualizarea valorii totale a proiectului „Reabilitarea şi Restaurarea 
Castelului din localitatea Posmuş, judeţul Bistriţa-Năsăud", cod 
SMIS 116578, finanțat prin Programul Operațional Regional 2014-
2020, Axa prioritară 5 Îmbunătăţirea mediului urban şi 
conservarea, protecţia şi valorificarea durabilă a patrimoniului 
cultural, Prioritatea de Investiţii 5.1 Conservarea, protejarea, 
promovarea şi dezvoltarea patrimoniului natural şi cultural, Apel 
de proiecte nr.POR/2016/5/5.1/1 
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Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să 

votați. 
Cu 28 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc!  

 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/20991 din 19.09.2022 pentru 

actualizarea Documentației tehnice prevăzută în Anexa nr.1 la 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.87/2022 privind 
finanțarea proiectului „Reforma Învățămîntului din Moldova”, 
subproiectul „Lucrări civile la Liceul Teoretic „Vasile Coroban” 
(Etapa III) din orașul Glodeni”, Consiliul Raional Glodeni, Republica 
Moldova 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să 

votați. 
Cu 28 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc!  

 

* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/20869 din 16.09.2022 privind 

aprobarea dării în folosinţă gratuită Colegiului Medicilor 
Stomatologi din România - Colegiul Județean Bistrița-Năsăud, a 
unor spații proprietate privată a județului Bistrița-Năsăud, situate în 
incinta imobilului „Dispensar Stomatologic” din municipiul Bistrița, 
str.Gării nr.9-11 

Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să 

votați. 
Cu 28 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc!  

* 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
  7. Proiect de hotărâre nr.VIII/20891 din 16.09.2022 privind 
trecerea din domeniul public în domeniul privat al județului Bistrița-
Năsăud a unor imobile-construcții, situate în municipiul Bistrița, 
str.Alba Iulia nr.7 și str.Ghinzii nr.26, în vederea scoaterii din 
funcțiune, casării și valorificării 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să 

votați. 
Cu 28 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc!  

* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
8.Proiect de hotărâre nr.VIII/21131 din 21.09.2022 privind a 

cincea rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului 
Bistriţa-Năsăud pe anul 2022 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de urbanism- aviz favorabil  
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții?  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Eu, domnule președinte.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Vă rog, doamna consilier. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Mulțumesc, domnule președinte. Bună ziua dumneavoastră, bună ziua 

tuturor! La rectificare, în cele două comisii, și în Comisia de administrație și în 
Comisia juridică și de fonduri europene, am pus niște întrebări legate de 
suma care vine rectificată, adică este vorba de suma de 1600 mii lei, ajutoare 
sociale în natură. Eu am întrebat în cele două comisii ce înseamnă ajutoare 
sociale în natură, într-o comisie mi s-a spus ceva, în altă comisie mi s-a spus 
altceva. Am solicitat o hârtie în scris și am primit, și îi mulțumesc doamnei 
care mi-a trimis această hârtie, cu specificația că am vorbit și telefonic și 
dânsa era foarte nervoasă și foarte supărată că de ce am pus anumite 
întrebări. Dacă nu ar fi fost așa de nervoasă, poate mi-aș fi văzut și eu de 
treabă, dar nu îmi place când cineva ridică tonul când pui o întrebare. sunt 
consilier județean, suntem consilieri județeni, noi trebuie să aprobăm niște 
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sume care le primim sau care le avem, sunt bani publici și trebuie să știm ce 
facem cu ele. Am primit un răspuns și am să vă citesc: 16429 de persoane cu 
dizabilități care primesc ajutor, din care 6729 sunt încadrate în grad de 
handicap grav și 9700 încadrate în grad de handicap accentuat. Ok! 
Răspunsul este mare pentru că i-am spus că nu îmi trebuie nominal, cine 
beneficiază de aceste ajutoare și este foarte bine când o persoană cu 
dizabilități este ajutată să poată să se transporte dintr-un loc în altul, dar aș 
vrea și eu sau poate ați vrea și dumneavoastră să știm cine face parte din 
comisia care acordă aceste ajutoare la persoanele cu dizabilități, pentru că, 
dacă nu aș fi auzit unele probleme, poate că nici nu aș fi ridicat subiectul, 
pentru că repet este foarte bine că îi ajutăm pe cei care au dizabilități. Am 
auzit că sunt persoane și comisia acordă aceste ajutoare de dizabilități după 
ureche sau după urechi. Cam asta a fost, domnule președinte, și aș vrea să 
știu cine face parte din comisia care acordă aceste ajutoare să vedem și noi 
prin sodaj, că suntem consilieri și aprobăm o sumă 1600 mii lei aia înseamnă 
16 miliarde. Asta am vrut, domnule președinte. Multumesc! 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Da. Mulțumesc, doamna consilier! Nu știu care e colega care a ridicat 

tonul la dumneavoastră, este un lucru nepermis și sper să își revizuiască 
atitudinea și chiar dacă are o stare de moment poate mai puțin plăcută, este 
nepermis ca cineva să ridice vocea la altcineva, în general, și în mod special 
vreun funcționar la un consilier județean. Eu nu tolerez așa ceva și o să o rog 
pe acea colegă, care nu vreau să o aduc în discuție în mod public, să vă dea 
un telefon după ședința noastră de consiliu să își ceară scuze, dacă a făcut 
acest lucru...unu. Doi, acordarea acestor ajutoare, după cunoștințele mele, se 
bazează pe niște reguli foarte clare, foarte stricte, cu măsuri aprobate de 
către Guvern. Sunt, într-adevăr, și eu am auzit de astfel de discuții vizavi de 
modul în care se acordă autorizații, adeverințe, încadrare în diferite grade de 
handicap. Din cunoștințele mele, doamna consilier, comisia este condusă de 
un medic, ea cred că a fost validată de noi, în plenul consiliului județean. O 
văd aici pe doamna Alboi-Șandru Elena - Directorul general adjunct economic 
al Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-
Năsăud, pe care o rog să vă trimită după ședință componența comisiei.  

Alboi Șandru Elena: - Director general adjunct economic - 
I-am comunicat doamnei consilier județean în ce constau ajutoarele în 

natură.... 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Stimată doamnă director general adjunct, dacă nu am fost foarte clar, 

mă repet. Nu era vorba de aceste ajutoare, ci de modul în care anumite 
persoane obțin încadrarea în diferite grade de handicap, asta a transmis 
doamna consilier Calo și avea întrebarea, sau avea solicitarea mai concret la 
dumneavoastră să îi puneți la dispoziție componența nominală a comisiei. Nu 
vreau să o facem publică, nu vreau să intrăm în alte discuții, dar doamna 
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consilier Calo este alesul cetățenilor județului Bistrița-Năsăud și are dreptul să 
aibă acces la aceste date. Suplimentar, de data aceasta, doamna consilier 
Calo, pentru că este aici doamna Alboi care gestionează direct partea 
financiară a DGASPC-ului, pe dumneavoastră sau pe oricare alt consilier, 
trebuie să vă primească oricând și să vă dea toate explicațiile necesare vizavi 
de buget, de execuție bugetară, de tot ce se întâmplă în această instituție 
sau în oricare altă instituție în subordinea consiliului județean. Sper să fie 
foarte clar lucrul acesta pentru toți colegii mei, nimeni nu este pe persoană 
fizică nicăieri și consilierii județeni au dreptul să știe absolut toate detaliile 
despre fiecare proiect, despre fiecare instituție și fiecare leu cheltuit. Vă rog 
dacă sunt alte intervenții? 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Mulțumesc foarte mult. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Cu mult drag. Dacă nu sunt alte intervenții, deschidem procedura de 

vot. Vă rog să votați, stimați colegi. 
Cu 28 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc!  

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
La Diverse, înainte de intervențiile dumneavoastră, vă rog să îmi 

permiteți să vă mulțumesc tuturor pentru tot sprijinul acordat în cei 2 ani de 
activitate! S-au împlinit zilele trecute 2 ani de când am fost fiecare dintre noi 
aleși. Vă mulțumesc pentru sprijin, au fost perioade complicate, din păcate 
continuă perioadele complicate, dar sunt convins că atunci când vom avea 
înțelepciunea necesară așa cum s-a întâmplat în acești 2 ani, împreună 
putem să ducem lucrurile mai departe. Suntem aici reprezentanții a 3 partide 
politice și eu aș vrea să vă mulțumesc și să vă felicit că primordial, ca 
prioritate, a fost interesul cetățenilor județului Bistrița-Năsăud. Îmi permit ca 
astăzi să vă invit pe toți, începe cel mai important eveniment sportiv care s-a 
desfășurat vreodată în județul Bistrița-Năsăud, Trofeul Carpați la handbal 
feminin, un eveniment care va fi transmis de grupul PRO TV, live pe PRO 
Arena, câteva ore de transmisii live din Bistrița. Vă rog să fiți prezenți toți cei 
care vă permiteți și, încă o dată, să vă mulțumesc de tot sprijinul acordat cu 
eforturile comune pe care le-am făcut toți, cu sprijinul Guvernului României 
prin Ministerul Lucrărilor Publice și Administrației, Compania Națională de 
Investiții. Astăzi se inaugurează în mod oficial cea mai modernă și dotată Sală 
Polivalentă din România. Fără să fim lipsiți de modestie, putem să fim mândri 
de asta și câteva zile de aici încolo se va vorbi, nu numai în România, se va 
vorbi despre acest lucru și sunt convins că vom continua împreună să 
dezvoltăm proiecte pentru comunitatea din care facem parte. Vă aștept cu 
drag la sală și pe dumneavoastră și pe toți cetățenii județului Bistrița-Năsăud 
care doresc să participe la aceste evenimente. Aș face precizarea că 
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organizatorul acestui eveniment este Federația Română de Handbal, așa sunt 
procedurile, noi suntem parteneri, federația a stabilit reguli, federația a pus în 
vânzare bilete, abonamente și toate celelalte lucruri, noi consiliul județean, 
prin Clubul sportiv, suntem onorați că am fost aleși ca acest trofeu important 
să se desfășoare la Bistrița. E un mod plăcut și important de a inaugura 
această investiție care este cea mai importantă investiție derulată în județul 
Bistrița-Năsăud, eu cred că din toate timpurile sau cel puțin de după revoluție 
în mod sigur. Vă rog, doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Domnule președinte, ați vorbit așa de frumos și m-ați și susținut în tot 

ce am spus la proiectul 8, dar totuși, țin să vă rog să țineți cont de sfatul meu 
dacă se poate. Am un sfat pentru dumneavoastră și mi-aș dori foarte mult să 
țineți cont de ce vă spun. Toate inaugurările pe care dumneavostră le faceți 
și le faceți bine, e ok.... am realizat noi aici multe, multe împreună, noi toți 
împreună cu dumneavoastră, sub conducerea dumneavoastră că sunteți 
președintele consiliului județean dar, toate inaugurările mari și fastuoase nu 
se fac de la PSD la PSD. Eu vă dau un sfat pentru binele dumneavoastră. Se 
face de la PSD eventual, că sunteți reprezentantul PSD-ului, sunteți consilier 
județean pe linie de PSD, către toți cetățenii județului Bistrița-Năsăud, nu 
numai pentru cei care sunt parte PSD. Sunt foarte mulți cetățeni, știu pentru 
că eu vorbesc cu foarte multă lume, pentru că acesta îmi este felul să 
comunic și să vorbesc, și sunt foarte mulți oameni care sunt nemulțumiți, că 
de ce face domnul președinte de la PSD la PSD, că numai PSD vezi peste tot 
și este foarte, foarte politizat. Acum, sfatul meu pentru dumneavoastră ....îmi 
place când zâmbiți, pentru că arătați bine când zâmbiți, când sunteți supărat 
nu îmi place! Problema este că ați avut invitați sus-puși, poate al doilea, al 
treilea om în țara asta românească, care a venit pur și simplu la noi. Eu cel 
puțin m-am simțit foarte jignită pentru că acele persoane sus-puse vin și 
inaugurează, de exemplu, o capelă mortuară, care nu este capelă mortuară, 
că e sală polivalentă. Acum, rugămintea către dumneavoastră și sfatul meu 
către dumneavoastră, invitați-ne și pe noi. Nu știu dacă cel care vine de sus 
de tot, nu știe dacă e sală polivalentă și e capelă mortuară, noi știm ce s-a 
inaugurat aici. Noi aprobăm, noi suntem cei care punem un pilon în plus față 
de al dumneavoastră, că dumneavoastră sunteți pilonul principal, dar poate 
că unul dintre noi știe mai bine să transmită, ce avem de transmis pe linie 
județeană, către cetățenii din județ decât cei de afară care habar nu au ce 
inaugurează. Eu vă întreb mâine când se va inaugura... eu din păcate voi fi în 
Piatra Neamț, am anunțat secretariarul dumneavoastră, deși mi-ar fi plăcut 
foarte mult să fiu aici, mă întreb dacă vine cineva din afară oare ce va 
inaugura mâine, cum se va numi spitalul care se inaugurează mâine? Deci 
repet, sfatul meu este să ne băgați în seamă și pe noi care suntem aici, deci 
vorbele noastre pentru ceilalți poate contează la fel cum contează ale 
dumneavoastră pentru unii. Mulțumesc! 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Bun! Deci haideți să luăm dintr-un capăt, doamna Calo. Eu nu cred că 

s-a întâmplat sau a avut loc vreo recepție sau vreo inaugurare în care să nu 
fie invitați consilierii județeni, pentru că eu nu practic lucrul acesta de 10 ani 
de când conduc această instituție.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Doar cu prezența, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Stimată doamnă consilier Viorica Calo, am ascultat cu foarte mare 

atenție chiar dacă ați fost și malițioasă, ați făcut și alte lucruri, am tăcut și am 
ascultat. Poate aveți eleganța asta, să faceți și dumneavoastră lucrul acesta, 
să îmi răspundeți doar cu respectul pe care eu vi-l port, nu vreau mai mult 
nimic de la dumneavoastră. Nu era cazul, dar dacă m-ați provocat o să vă 
răspund. Niciodată nu am politizat nici un fel de manifestare, niciodată nu am 
PSD-izat absolut nimic. La fiecare eveniment, dacă vreți să îl întrebați pe 
domnul Ciucă, să îl întrebați pe domnul Bode secretarul general al PNL, să-l 
întrebați pe domnul Kelemen Hunor, deci de fiecare dată instituțional toți cei 
care au avut într-un fel sau altul de a face cu finanțarea sau cu proiectele 
care s-au desfășurat în județ, au fost invitați. Am dovadă aici în telefon și în 
mesajele personale cu acești domni a căror nume le-am pomenit, nu vi le pot 
da că sunt personale, am precizat dar, vă putem da dovada invitațiilor oficiale 
că sunt înregistrate la Cabinetul președintelui și la Cabinetul prim-ministrului, 
a viceprim-miniștrilor, a miniștrilor, a președinților de agenții și așa mai 
departe. 

Dacă primarii PNL nu ar tăia panglici la capele mortuare, nu ar mai face 
unii glume, poate mai puțin sănătoase din care să nu iasă foarte bine. Atunci, 
dacă i-ați sfătui și pe primarii PNL, care au tăiat panglici la capele mortuare 
cu o zi înainte de Sala polivalentă, poate scutim și pe alții. Eu nu am politizat 
și nu o să politizez niciodată nimic. Dacă vă uitați la modul în care acest 
consiliu județean a fost condus 10 ani, pe felia mea unde am decis eu, pe 
felia plenului unde a decis el, niciodată deciziile nu au fost luate politic. De 
fiecare dată, majoritatea a respectat minoritatea și, dacă vă uitați care este 
reprezentarea grupurilor politice, în orice tip de decizie, o să vedeți că aici se 
respectă lucrurile. Spre deosebire de consiliul municipal, aici nu departe, o 
aruncătură de un băț, unde PNL-ul rade tot, adică nu găsești nici un picior de 
la opoziție prin vreo decizie, prin vreo comisie pe undeva sau vreo invitație pe 
undeva. M-ați provocat și trebuie să vă răspund. Consiliul județean, chiar 
dacă Primăria nu are nici o contribuție, astăzi prin persoana unui oficial al 
consiliului județean, a înmânat primarului invitațiile de la o lojă întreagă, luate 
de la federație și duse primăriei ca gest de respect pentru instituție. Așa că 
eu am înțeles și sfatul, care la un moment dat s-a transformat în ceartă....vă 
pun înregistrarea și vă uitați acasă ....este înregistrare că aici totul este 
înregistrat, dar pe mine nu mă deranjează, sunt un muritor de rând care nu 
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are nici un fel de orgoliu. Avem un singur lucru de făcut cu toții, fiecare cât 
putem, de unde putem să încercăm să facem bine. Acesta este singurul lucru 
care pe mine mă ghidează în viață, doamna Calo, și accept că pot să și 
greșesc pentru că sfinții sunt în icoane, dar cel mai important lucru este că 
după noi toți rămân lucruri, să știți. Noi trecem, astăzi suntem mâine nu mai 
suntem, eu președinte, dumneavoastră consilier și cel mai important este că 
lucrurile rămân. Să știți că Sala polivalentă nu o duceți nici dumneavoastră cu 
dumneavoastră, nici eu cu mine, investițiile de la spital nici dumneavoastră, 
nici eu și ca să vă satisfac curiozitatea, mâine va fi domnul ministru Rafila la 
inaugurarea secției de oncologie, așa cum a fost de fiecare dată, și lucrul 
acesta pe mine mă bucură pentru că atunci când un ministru în agenda lui 
încărcată își face timp să vină de mai multe ori într-un an, înseamnă că 
apreciază ce se întâmplă acolo, așa văd eu lucrurile. Dacă era ministrul 
sănătății PNL-ist, aveam același comportament și îl invitam de fiecare dată 
așa cum i-am invitat de fiecare dată, pe cei care gestionează lucrurile, pentru 
că așa mi se pare corect. Avem poziții politice, ne ocupăm de ele la partid, în 
pozițiile administrative....pentru că cetățenii sunt cei care  decid cine este 
președinte, cine e la Guvern, cine este în altă parte ...E un alt exemplu, e un 
eveniment al PSD-ului, al Departamentului Românilor de Pretutindeni, a fost 
inaugurat de a fost onorat de președintele Senatului la Sângeorz-Băi, la 
deschiderea taberelor și pot să vă dau mai multe exemple și așa mi se pare 
mai mult decât corect. Eu cât voi avea această poziție, nu îmi aparține mie, 
ne aparține nouă tuturor, fiecare în legea administrației publice, în 
Regulamentul consiliului se prevede fiecare ce rol avem, dar toate lucrurile 
astea le facem împreună, nu sunt ale unuia și fiecare dintre noi avem un rol 
mai mare sau mai mic. Dar cel mai important lucru este că fiecare dintre noi 
ne putem mândri că, după activitatea noastră în acest plen, în această 
clădire, din această poziție, rămân lucruri după noi și ne străduim cât putem. 
Sunt vremuri grele, dar sunt convins că împreună și cu ajutorul bunului 
Dumnezeu le vom depăși. Dacă mai dorește altcineva, vă rog. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Să nu uitați totuși de sfatul meu. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Dar sfatul dumneavoastră întărește ceea ce fac eu. Nu știu, a inaugurat 

vreo capelă mortuară vreun primar PNL astăzi sau ieri?  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Nuu, era vorba de.... 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
O să îi atrag atenția domnului Rafila să nu se gândească la vreo capelă 

mortuară.  
Viorica Calo: - consilier județean – 
Era vorba de președintele Camerei deputaților, domnule președinte. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Președintele Camerei deputaților vine sâmbătă la conferința PSD. Acolo 

am voie să pun sigla PSD, la conferință? 
Viorica Calo: - consilier județean – 

 Eu vă țin pumnii pentru sâmbătă domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 

 Bun. Domnule profesor Rus, vă rog. 
Romulus-Virgil Rus: - consilier județean – 

 Domnule președinte, vă mulțumesc. Stimați colegi, dacă tot a fost 
vorba de invitații, mâine este un eveniment în care consiliul județean este 
partener „Noaptea cercetătorilor europeni” și aș vrea să vă readuc aminte, 
dacă vreți să veniți și la acest eveniment, să participați și să vedeți cu ce 
teme vine Extensia Universitară Bistrița din cadrul UBB. Vă așteptăm cu drag 
mâine. Mulțumesc! Atât am vrut să spun. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Și eu vă invit luni la deschiderea anului universitar, la Universitatea 
Tehnică. Am primit invitație, dar eu mă bucur să fiți toți alături de mine. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 Luni sunt acasă, domnule președinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Da, sper să fiți prezentă, pentru că Universitatea Tehnică își va 
desfășura activitatea într-o clădire care este în patrimoniul public al județului 
Bistrița-Năsăud, consiliul județean a fost partener cu universitatea și a atras 
fonduri europene pentru modernizare și copiii concetățenilor noștri din județ 
o să învețe în cea mai modernă și dotară clădire a Universității Tehnice. 
Sunteți bineveniți cu toții și, de regulă, ar fi bine să veniți și neinvitați, nu 
așteptați să vă invite cineva pentru că sunteți reprezentanți. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 Îmi place când mă invită cineva. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Eu v-aș invita sâmbătă la film. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 Nu sunt acasă, domnule președinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Doamna Calo, sper să nu vă simțiți ofensată sau jignită pentru că nu 
vreau să fac lucrul ăsta, dar tocmai în timp ce vorbeam cu dumneavoastră i-
am dat ok-ul și domnului Pugna să lanseze proiectul consiliului județean și a 
Centrului județean pentru Cultură, cu ziua Porților deschise cu persoanele 
vârstnice, că sâmbătă e ziua persoanelor vârstnice la Cinematograful Dacia, 
numai că eu sunt cu Ciolacu și cu conferința și nu vă pot invita la film, dar aș 
putea să îl deleg pe domnul Kecskés să vă invite dânsul la film. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 L-ați jignit și pe dânsul, că nu e în vârstă nici dânsul. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Suntem într-o vârstă toți, fiecare suntem într-o vârstă. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 Da. Să dea Dumnezeu, dumneavoastră să ajungeți la vârsta mea! 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Îmi doresc lucrul acesta. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 Nu sunt acasă, domnule președinte, dar mulțumesc frumos! 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 La conferința PSD mi-a confirmat domnul Turc. Domnul Kecskés îmi 
sugera să vă invit la conferință. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 Mulțumesc frumos, dar din păcate nu vin numai duminică. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Să umblați bine pe unde mergeți. 

Viorica Calo: - consilier județean – 
 Mulțumesc! 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
 Vă doresc o după-amiază plăcută! 
 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1459) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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